
Zpráva ze zasedání a činnosti panelu EAN Dementia and cognitive disorders 

 

    V panelu proběhly volby, předsedou se stal Prof. Reinhold Schmid z Grazu a co-chair je Prof. Sandro 

Sorbi z Florencie. Byl jsem členy panelu zvolen do šestičlenné management board. Dalšími členy jsou 

Prof. Scheltens z Amsterdamu, dr. Galimberti a prof. Waldemar z Kodaně. V rámci management 

boardu mám spolu s prof. Sorbi na starosti problematiku guidelines. Dále byla rozdělena témata: 

sledování literatury pro Neuropenews (Galimberti), příprava budoucích kongresů (Schmidt, 

Scheltens) a komunikace s EU a EMEA (Waldemar) a vzácná onemocnění (Sorbi).  

     Během kongresu v Kodani proběhla přípravná schůze management boardu, kde jsme připravili 

agendu pro zasedání panelu všech delegátů. Hlavní náplní byla diskuse o guidelines.  

    Na zasedání celého panelu se ukázalo, že je přítomno větší množství italských delegátů, převážně 

individuálních členů EAN panelu, kteří zřejmě postupovali společně i při volbě management boardu. 

Diskutována byla hlavně problematika guidelines. Výstupem jednání byl návrh přípravy Guidelines 

pomocí grade systém na „top ten burning issues in dementia management“. Byly diskutovány již  

i některé detaily, vedoucí projektu a zodpovědnost za jednotlivá témata. V dalším průběhu 

konference pak byl tento záměr představen několika členům vedení EAN včetně prezidenta, kteří 

k němu zaujali zdrženlivé stanovisko a představili svoji představu tvorby guidelines na diagnostiku a 

léčbu Alzheimerovy choroby a ostatních demencí in extenso pomocí grade system. EAN má na těchto 

guidelines velký politický zájem, aby byla deklarována tato problematika demencí jako integrální 

součást agendy neurologů. V tomto kontextu byla nabídnuta výrazná finanční podpora pro tvorbu 

EAN guidelines, včetně placení 1.0 FTE statistika nebo experta na vyhledávání literatury. 

Management board našeho panelu má připravit finanční návrh. Problematika guidelines nebyla tedy 

dořešena a další jednání budou probíhat formou telekonference management boardu příští měsíc.  
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